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ABSTRACT 

Each dermatological form must be examined and designed for optimal skin absorption and 

therapeutic effect. It is essential to understand and validate the critical points of the 

formulation, to judiciously choose the manufacturing processes, and to control the 

variables of the properties of the different components that can affect the reproducibility of 

the product. The evolution of these pharmaceutical forms is mainly directed towards a 

more and more advanced control of the mechanisms of release of the active ingredients to 

the body. Progress has already been made, but an even deeper knowledge of the skin is 

needed to optimize existing strategies and to effectively control its permeability. As with 

all pharmaceutical forms, excipient vehicles play a fundamental role in the formulation and 

design of dermatological forms. They influence the speed and rate of release of the active 

ingredient. There is therefore a very important impact of the know-how derived from the 

vehicle technology, on the success of these topical forms. 

Password : Dermatological form, skin, skin absorption, formulation, vehicle, excipient.  
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RESUME 

Chaque forme dermatologique doit être examinée et conçue pour une 

absorption cutanée optimale et un effet thérapeutique optimal. Il est 

indispensable de comprendre et valider les points critiques de la formulation, 

de choisir judicieusement les procédés de fabrication, et de maîtriser les 

variables de propriétés des différents composants qui peuvent affecter la 

reproductibilité du produit. L'évolution de ces formes pharmaceutiques, se 

poursuit principalement vers une maîtrise de plus en plus poussée des 

mécanismes de libération des principes actifs pour l'organisme. Progrès déjà 

réalisés, une connaissance encore plus profonde de la peau est nécessaire pour 

permettre d'optimiser les stratégies déjà existantes et de contrôler 

efficacement sa perméabilité. Comme pour toutes formes pharmaceutiques, 

les véhicules excipients ont un rôle fondamental dans la formulation et la 

conception des formes dermatologiques. Ils influencent la vitesse et le taux de 

libération du principe actif. Il y a donc un impact très important du savoir-

faire dérivé de la technologie du véhicule, sur le succès de ces formes 

topiques. 

Mot de passe : Forme dermatologique, peau, absorption cutanée, formulation, 

véhicule, excipient.  

 


